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Vážené kolegyně, vážení kolegové,

ubránili jsme stavební úřady! To je výsledek práce hnutí STAN ve sněmovně, která dnes schválila 
novelu stavebního zákona. Ta výrazně zrychlí a zjednoduší stavební řízení, ovšem při zachování 
kompletní sítě stavebních úřadů, jejichž počet byl v původním návrhu značně snížen.

S tím jsme nesouhlasili a na úrovni vládní koalice se pustili do vysvětlování, vyjednávání a 
přesvědčování. Nesmírně nám v tom kromě kvalitní práce našich analytiků pomohl také tlak zdola, 
od vás, od starostů a dalších komunálních a krajských politiků i senátorů. A to nejen z hnutí STAN. 
Díky tomu se nám podařilo přesvědčit vládní partnery o tom, že rušení úřadů rozhodnutím shora, 
bez toho, aniž by bylo stavební řízení plně digitalizované, není rozumný krok.

Zrychlení a zjednodušení v povolování staveb přinese zákon o jednotném environmentálním 
stanovisku (JES), který se nám dnes také podařilo schválit. Jednotné stanovisko nahradí správní 
úkony, které jsou nyní součástí devíti různých zákonů, a bude je slučovat do jednoho.

Věříme, že stavební zákon, i s kompletní sítí stavebních úřadů, naplní svůj hlavní cíl. Stavební 
řízení bude efektivnější a rychlejší díky principu jednoho razítka. Snížení počtu úkonů a jeho 
digitalizace dobu řízení výrazně zkrátí a pomůže nastartovat například stagnující výstavbu 
podporovaného i nájemního bydlení nebo projekty vedoucí k větší energetické soběstačnosti.

Nebude to ale na úkor kvality stavebního řízení, na úkor kontroly, zda stavebník dodržuje všechny 
nezbytné povinnosti, ani na úkor zapojení veřejnosti v otázkách životního prostředí.

Stavební zákon je příkladem toho, jak chceme jako STAN v politice postupovat – hledat udržitelná 
řešení postavená na dohodě a rozumném kompromisu a zahrnovat do jednání také opozici, aby byl 
vytvořen návrh, na kterém bude existovat shoda napříč politickým spektrem. A samozřejmě 
nezapomínat na potřeby regionů a samospráv.

Speciální poděkování za obrovské nasazení ve věci stavebního zákona patří mým kolegyním 
poslankyním Elišce Olšákové a Janě Krutákové a dalším členům našeho týmu, především Jindře 
Tužilové, Barboře Tomčalové a Tomáši Perglovi. Připomenutí celé anabáze se stavebními úřady si 
budete moct přečíst už v příštích STANovinách.

Hezký víkend,

Lukáš Vlček
1. místopředseda hnutí STAN
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